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A Házszabály 91 . §-a alapján K/6536 . számon hozzám benyújtott, „Miért 80% a
100%?” című írásbeli kérdésére a következ ő választ adom.

A Földművelésügyi és Vidékfejlesztési Minisztérium teljes mértékben ismeri é s
áttekintette a kérdésében taglalt problémát. Az 1698/2005/EK rendelet 71 . cikk 3 .
bekezdése értelmében az Európai Mez őgazdasági Vidékfejlesztési Alap
(továbbiakban : EMVA) gyakorlatilag kizárja a támogatható költségek közül az AFA-t .

Az 1698/2005/EK rendelet, valamint az általános forgalmi adóról szóló 2007 . évi
CXXVII. számú törvény rendelkezéseinek együttes következménye, hogy a
vidékfejlesztési támogatásokra jogosult önkormányzatok számára nyújtott támogatá s
az adott beruházás AFA-val csökkentett összegére vonatkozóan tekinthet ő 100%-os
arányának .

A 2004-2006 . közötti időszakban az Agrár Vidékfejlesztési Operatív Programba n
(AVOP) nyújtott támogatások esetében az ÁFA elszámolható költség volt, mert az
AVOP a Strukturális Alapokból került finanszírozásra, s ennek keretében az AFA
elszámolható költségnek min ősült .

Az Európai Regionális Fejlesztési Alapból (ERFA) nyújtott támogatások esetében a
hatályos ERFA rendelkezések értelmében az önkormányzatok jogosultak az AF A
elszámolásra . Az ERFA és EMVA közötti ezen különbség az AFA elszámolhatósá g
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tekintetében hátrányosan érinti azon önkormányzatokat, kistelepüléseket, melyek a z
EMVA-ból falufejlesztési projekteket vagy kisberuházásokat kívánnak megvalósítani .

Tájékoztatom Képviselő urat, hogy a helyzet fontosságát felismerve, FVM szakma i
előkészítő munkája alapján Magyarország részéről az SCA 2008 . július 15-i ülésén
hozzászólás hangzott el, melyben javaslatot tettünk a problémakör megvizsgálására a
Közös Agrárpolitika jelenleg is folyó állapotfelmérésének részeként .

Magyarország álláspontját a július 15-i ülésen az összes tagállam támogatta . A
Bizottság ígéretet tett a kérdés megfontolására . A felszólalás mellett, Magyarország a
Közös Agrárpolitika állapotfelméréshez kapcsolódó egyéb kérdések között ezt i s
szerepeltette a francia elnökség által szervezett trilaterális megbeszélésen .

A tárca részéről megítélésünk szerint minden lehetséges lépést megtettünk eze n
probléma rendezésére . A KAP állapotfelméréssel – így a fent említett problémával –
kapcsolatban is, a Bizottság döntése ez év novemberében várható .

Kérem válaszom szíves elfogadását !

Budapest, 2008 . október

Üdvözlettel:


	page 1
	page 2

